
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-03-12, § 14 

 

 Tid Tisdagen den 12 mars 2013 kl 17.30 – 18.00 
   

 Plats Spårvagnshallarna, Birger Jarlsgatan 57 A 
   

 Justerat Tisdagen den 12 mars 2013 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)   

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)   

Andreas Lundin (M)   

Fredrik Canerstam (S)  

Måns Lönnroth (S)   

Charles Berkow (MP)  

Belinda Hellberg (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Daniel Selin, Ellinor Fiebranz Andersson, 

Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Luiz Lopez, Maria Svanholm och 

Pia Winbladh Högfors, Siri Maassen samt borgarrådssekreteraren Markus Berensson. 

 

 

 



  

 
 § 14 

Remiss av betänkandena Ökat bostadsbyggande och samordnade 
miljökrav - genom enhetliga och förutsägbara byggregler. Delbetänkande 
av Byggkravsutredningen (SOU 2012:86) och Ett effektivare 
plangenomförande. Delbetänkande av Plangenomförandeutredningen 
(SOU 2012:91) 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2013-1560 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

 svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att justera paragrafen omedelbart. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 22 februari 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

 vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Stellan F Hamrin (V) föreslår (se 

 beslutet). 

 

2) Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag samt att därutöver anföra att: 

 

Utredningen som omfamnas av den borgliga bostadsministern vill kraftigt 

begränsa kommunernas möjligheter att ställa miljö- och energikrav på 

nybyggnation. I praktiken skulle förslaget betyda att Stockholm skulle behöva 

sänka sina miljöambitioner kraftigt, och frågan är vad som t.ex. händer med 

Djurgårdstaden och det som följer Hållbara Järva om utredningen blir verklighet. 

Punkt efter punkt visar förvaltningen att utredningens slutsatser slår fel. När 

samhällsdebatten handlar om att klimatmålen troligtvis kommer att missas, 

väljer utredningen att gå i motsatt riktning. Istället vill vi att staden ska fortsätta 

ställa höga miljökrav vi vid byggande för klara klimatmålen och stimulera nya 

tekniska lösningar. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Stellan F Hamrin (V). 

 
Reservation 

Mikael Magnusson m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Stellan F 



  

Hamrin (V) enligt följande: 

 

Vi instämmer i förvaltningens slutsatser, men vi vill särskilt betona att vi ställer 

oss mycket frågande till att en ”stoppbestämmelse” införs i PBL. 

 

Dels utgör förslaget ett märkligt ifrågasättande det kommunala självstyret. Dels 

förefaller man underförstått mena att olika miljökrav – i vårt klimatologiskt sett 

mycket differentierade land – skulle utgöra ett allvarligt hinder för 

nybyggnation. Dels så skulle en sådan bestämmelse – med utgångspunkt för det 

genuina ointresse som den nuvarande regeringen visar för de här frågorna – få 

hela utvecklingen av nya slags miljömässigt allt bättre bostäder, att avstanna 

helt. 

 

Om man från statligt håll tycker att miljökraven vid byggnation är alltför 

spretiga olika kommuner emellan samt för byggföretagen alltför obegripliga, så 

bör man bäst lösa detta genom att i samarbete med kommuner och 

byggbranschen låta arbeta fram generella över tiden utvecklande riktlinjer för 

vilka miljökrav vid byggnation som föredömligt bör ställas. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


